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F u N D A 

Visiti la nova 

TENDA DE 
L'ESPANYOLISTA! 

(Davant de les taquilles principals} 
Tel. 93 325 36 33 

Horari d'hivern: 

Dilluns a divendres: 
de l O a 18 h 

Dissabtes, diumenges i festi us: 
de 10 a 14.30 h 

Dies de pa rtit: 
de les l O h fins a 30 minuts després del 

fina l del parti t. 
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PRIVADA RCD ESPANYOL DE BARCELONA 

Ara, el futur és blanc-i-blau. 

Fes-te'n soci trucant al 93 426 00 49 
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Editorial 

Fa dos anys i mig, aproxi
madament, uns quants 
amics, ens vam posar a tre
ballar, portats per un senti 
ment comú, l'espanyolis
me. No ens vam marcar 
objectius concrets. Sabíem 
de la dificultat del nostre 
projecte, per això vàrem 
com ençar amb modèstia 
però a mb moltíssima 
il·lusió. Anava passant el 
temps i nosaltres organit
zant cada vegada més 

actes, però la nostra inquietud ens demanava més i se'ns 
va ocórrer la idea de fer una revista per resumir tot el que 
estàvem fent i que ens ajudés a apropar més l'Espanyol 
a la gent de les nostres terres. Així va a néixer Lo perica 
d'Ulldecona. 

Volíem que tingués contingut i per això vàrem tenir l'a
treviment de demanar col.laboracions o entrevistes a 
diverses persones que, de diferents maneres, estaven 
relacionades amb el sentiment blanc i blau. 

Tots ens van dir que sí, el primer el president. I ara els 
ho volem agrair, sense el seu ajut aquest anuari no seria 
igual. També als col.laboradors de casa, a les empreses i 
con1erços que ens han donat el seu suport , als redactors, 
a la gent del club que ens van "aguan tar" to ta una tarda 
perquè poguéssim fer les entrevistes i fotografies, a to ts 
el que han posat el seu esforç per tirar aquesta revista 
endavant. Moltes gràcies! 

També volem donar les gràcies als que, des que vàrem 
fundar Ja penya, han estat al nostre costat amb un record 
molt especial per a Pepe Mauri, amb ell vam organitzar 
el primer acte i al cap de sis mesos quan vàrem fer el 
segon ja no va poder vindre ... , la seva malaltia ja no el 
va deixar. Molts han estat els que ens han ajudat i han 
vingut a Ulldecona però hi ha gent per la qual l'agraï
ment ha de ser especia l , el prin1er Jaume Martínez, que 
sempre ens ha ajudat , abans ja de portés, personalment, 
les penyes i Tere López i Rafa Ramos que mai han tingut 
un " no" per a nosaltres, gent que no coneixíem abans de 
fu ndar la penya i que avui més enllà de la relació penya 
club , ens preciem de la seva amistat. Si com a profes
sionals els posem un excel·len t, més encara, com a per
sones. 

I a la Federació Catalana de Penyes que, tot i que de 
vegades hem tingut diferents opinions, han respecta t el 
nostre criteri i ens han donat suport en tot. 
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No em puc deixar, personalment, els meus companys de 

junta pel gran esforç que han fe t, els d'Ull decona i els que 

no sent de la nostra vila però portats per un espanyolis

me"boig"han treballa t molt per la penya i per l'Espanyol. 

Moltes coses hem fet fi ns ara, i continuarem fent-ne, 

però nosaltres no ens hem proposat les activitats com 

un fi en si mateix sinó com un mitjà per aconseguir 

obj~ctius. I quins són els objectius? 

El primer fer arribar el sentiment"perico" a la gent de les 

nostres terres, integrar l'Espanyol dins de la vida del 

nostre poble, donar un missatge amb positiu, i antires, 

del nostre club i procurar que, cada dia, hagi més segui

dors de l'Espanyol a la nostra àrea d'influència. 

El segon, donar suport a totes les iniciatives que, bé de 

dins del club de la Federació de penyes o d'empreses 

privades, es facin per fer un club més gran, ca rnets de 

soci, simpatitzant, fundació, carnet de penyista, o publi 

cacions on l'Espanyol sigui el tema principal. 

I el tercer, i més difícil, aconseguir la fidelitat dels que ja 

són pericos. Aquesta és la nostra assignatura penden t. 

No és prou a dir moltes vegades "sóc de l'Espanyol" o a 

cridar molt davant d'un televisor, quan el partit és en 

obert. Per donar suport al club s' han de treure carnets, 

en els últims anys el consell ens ho està posant molt 

fàcil, amb 96 ptes. a la setmana podem tenir un carnet de 

l'Espanyol, tan sols 5.000 ptes. a l'any, no podem, la gran 

m.ajoria, fer aquesta aportació al club? 

Ens hem de conscienciar tots els pericos que, el suport, 

l'Espanyol el necessita de moltes maneres, però l'econò

n1ic és foname ntal. Si volem ser grans, tenir aspiracions, 

i optar a guanyar títols TOTS ENS HEM DE MULLAR. 

Avui el futbol està canviant i el club que no pugi ara, el 

carro, ja no l'agafarà. 

"CAP PERICO SENSE CARNET", si aquest objectiu no 

som capaços d'aconseguir-lo, tot el treball que hem fet, i 

que con tinuarem fent, no servirà de gran cosa. Si pel 

contrari, tots fem un pas endavant, els que ja hi estem 

compromesos una mica més (Fundació) i els que encara 

no ho estan, donant el primer, aconseguirem fer de 

l'Espanyol un gran club i amb aspiracions. 

JERONI CASTELL VIDAL 

PRESIDENT DE LA PENYA BLANC I BLAVA 

D'ULLDECONA 
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PAPERERIA LLIBRERIA
OBJECTES DE 

PREMSA 
REGAL 

Major, 120 - Tel. 977 72 00 24 - Fax 977 72 14 21 
43550 ULLDECONA 

Salutacions 

Amb motiu de la publicació d'aquest anuari, editat per la Penya Blanc-i-Blava d'Ulldecona1 

que recull totes les activitats que aquesta entitat ha portat a terme durant l'any 1998, vull 

agrair-vos ben sincerament la possibilitat d'adreçar-vos aquesta salutació. 

El dia 7 de novembre de 19961 tenia lloc la inauguració del vostre local social i naixia ofi

cialment una nova entitat a la nostra vila. Guardo un grat record d'aquell dia tan entranya

ble i d 1 en Pepe Mauri, qui tristament ja no es troba entre nosaltres, i que tots sempre recor

darem. 

En aquests dos anys, la Penya Blanc i Blava no únicament ha promogut l'esport i l'afició 

espanyolista, sinó que també ha participat activament en la vida cívica i cultural de la vila. 

Una bona mostra ho han estat la participació en els actes de la festa major (carrossa, pubi

lla ... ) en el Parc de Nadal i, molt especialment1 en la campanya nadalenca de recollida de 

joguets per als infants més necessitats, amb col·laboració amb Creu Roja. 

Es tracta, per tant, d'una entitat vital, plena d'iniciatives positives i que és una magnífica 

mostra de la vida associativa ulldeconenca. 

Enhorabona, i us encoratjo a seguir mantenint aquesta tònica de bones realitzacions. 

LLUC RAGA I SAUCH 

ALCALDE D'ULLDECONA 
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al seu servei 

Cl Sant Lluc, 35 - Tel. 977 72 02 53 - Fax 977 72 01 28 
43550 ULLDECONA 

Salutacions 

Ulldecona, poble cultural i associatiu per excel·lència de les terres de )'Ebre, compta entre 

les seves entitats des de fa uns anys, amb la Penya Blanc- i-Blava. 

Aquests aficionats espanyolistes han participat activamen t amb els actes cultu ra ls i festius 

de la població, organitzant conferències, taules rodones, partits de fu tbol, recollida de jogui 

nes per nens necessitats, presentació de la seva pubilla per les festes majors i la seva carros

sa corresponent. 

Des de la Regidoria de Cultura sempre hem estat receptius a les vostres demandes, igual que 

ho som per totes les entitats locals i seguirem en aquesta mateixa política de col·laboració. 

Acabo desitjant-vos èxits esportius del vostre Real Club Deportiu Espanyol de Barcelona. 

JAVIER MARTÍNEZ MADRIGAL 

REGIDOR DE CULTURA 
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Museo 

Cl ]osé Antonio, 4 - Tel. 964 48 19 89 
12598 PEÑÍSCOLA 

• 

Salutacions 

~! 
J ~. 

PBB Ulldecona: exemple d'espanyolisme 

Totes les iniciatives que duen a terme les nostres penyes m' OITtplen de sa tisfacció, ja que 
porten darrere l'entusiasme i el treball de persones que s'estimen molt l'Espanyol, pericos 
de debò! Ara que tinc l'oportunitat, vull agrair molt sincerament l'esforç que, tots vosaltres 
que formeu la Penya Blanc- i- Blava d'Ulldecona, esteu dipositant per fer créixer l'espanyo
lisme a to ta la vostra comarca. 

La posada en marxa d'aquest anuari és un altre dels exemples d'espanyolisme de la vostra 
penya. Iniciatives com aquesta, han d'ajudar-nos a expandir-nos una mica més per tot 
Catalunya. Però és tasca de tots, des del prirn.er a l'últim, i nom.és així, tal com ho estem fent 
en els últims anys, aconseguirem mantenir-nos en aquesta línia ascendent cap al futur. 
Q uants més siguem els que treballem junts, més lluny arribarem . 

Des de l' inici del meu càrrec com a president del Club, vaig creure necessària la incorpora
ció al Consell d 'una persona destinada a tractar personalment amb cada penya. Després de 
2 anys i mig de manament, valoro com a molt positiva la tasca realitzada pel Sr. Joan Collet 
amb les penyes, que ens ha servit per a activar-ne moltes que s' havien deixat de costat i 
atendre les sol·licituds de totes. En aquests moments el Club agraeix aquest apropament de 
la massa socia l, refl ectit especialment en l'assistència al camp i el nombre de socis. 

Ens trobem a l'any previ al nostre centenari, aquest any ha d'ésser encara millor que l'an
terior, en totes les àrees: esportiva, social i econòmica. De tots nosaltres, depèn fer més 
històric el RCD ESPANYOL DE BARCELONA, deixant enrere els aspectes negatius i con
feccionant uns 100 anys més, amb optimisme i joia. 

Felicitats per aquesta nova etapa que amb aquest anuari comenceu! 

DANIEL SANCHEZ-LLIBRE 

PRESIDENT RCD ESPANYOL DE BARCELONA 
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Un lloc acollido0 un menjar diferent. .. 

RESTAURANT 

on la cuina és un art. .. 

Ctra. La Sénia, km 2 - Tel. 977 57 32 24 
43550 ULLDECONA (Tarragona) 

Salutacions 

Estimats amics i consocis, tar-los al Club. Jo que he estat 8 anys president de la 

Com a conseller del RCD ESPANYOL DE BARCELONA Penya Espanyolista d'Argentona conec el difícil que és 

sento una especial satisfacció però l'oportunitat que em 
doneu d'escriure aquestes quatre ratlles per al primer 
anuari que la vostra penya ha publicat. Ho dic així, per
què, aquestes inicia tives són les que fomenten 
l'Espanyolisme per tots els indrets de la nostra terra, tan 
de bo que per tot el nostre país, sortissin aquestes idees 
que són les que han d'expressar el nostre sen timent i el 
tarannà del nostre Club. És precisament això del que 
estem més mancats a l'Espanyol ja que, en nom de les 
estadístiques, del fftàrqueti ng i les vendes, molt sovint, 
c is mi tjans de comunicació ens han donat l'esquena; 
però hen1 de seguir reivindicant un tracte iguali ta ri, si no 
quantitativament, si qualitativament i per això és tan 
important i lloable la tasca que heu portat a terme. 

Des que tinc la sort de pertànyer al Consell 
d'Administració de l'Espanyol he assistit i viscut a molts 
actes i aniversaris de penyes i us puc dir, amics espanyo
lis tes d'Ulldecona, que tot i la d istància, sou de les pe
nyes més actives que hi ha. Moltes gràcies a la vostra 
Jun ta Directiva i mot especialment el vostre president, 
en Jeroni, incansable i constant amb tot c l que es propo
sa. L'enhorabona a tots vosaltres. 

això, la feina que con1porta a vegades poc valorada, però 

necessària pel compromís que ten i1T1 amb un sentiment 

i amb una causa quasi centenària. El Consell d' Admi

nistració ha intentat col·laborar amb aquest creixement i 

per això s'han creat els carnets simpatitzants i soci-gol, 

perquè cap espanyolista tingui l'excusa de no participar 

en el nostre projecte, Lluiteu si us plau penyistes per a 

què qualsevol "perico" mitjançant aquests carnets, es 

con1prometi amb l'Espa nyol. 

Per acabar, us faria un prec. Treballeu amb la mainada, 

porteu- los al nostre estadi, expliqueu-los què som, que 

a Catalunya no hi ha cap monopo li futbolístic i que 

representem la nostra terra a llà on anem. Heu de pen

sar, que avu i dia, en què tot cl jovent està bombardeja t e 
impregriat dels mateixos colors, només nosaltres poden-i 

dur a terme aquesta tasca. 

Arnb la il·lusió que la vostra Penya creixi dia a dia en 

nombre i activitats, us felicito per aquest primer anuari i 

us faig arribar una forta abraçada. 

Igual que per to t Catalunya, podeu estar segurs que a la JOAN COLLET Drvf 
vostra població i comarca està ple d'espanyolistes no 
declara ts, i és la nostra feina buscar-los, trobar-los i acos- CONSELLER RCD ESPANYOL DÓARCELO NA 
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La mi[for quaútat 
a[ mi[[or preu 

PEPITA FERRÉ 

Cl Sant Antoni, 20 - Tel. 977 57 32 49 
43550 ULLDECONA 

Cristo Mar, 25 - 12580 BENICARLÓ 
Tel ./Fax 964 4 7 40 94 

FRUITES, VERDURES i QUEVIURES 
Qualitat i servei! 

Talleres ESBAR 
Chapa y Pintura 

Camí la Roja, s/n. - Tel. 977 72 01 78 - 43550 ULLDECONA 

Salutacions 

Apreciats amics, 

Tinc el plaer d'adreçar-me a vosaltres an1b n10tiu del vostre primer anuari quan encara tinc 

en el record la inauguració de la vostra Penya Blanc-i-Blava d'Ulldecona. Aquell d ia que vaig 

tenir el gust d'acompanyar-vos, us vaig dir que no m'importava fe r tants qu ilòmetres si l'en 

demà podia tornar a casa i poder dir que a Ulldecona hi vaig fer molts amics com així va ser. 

Però hom sap que l'essència de l'amistat és mantenir-la i aquesta és la meva voluntat, per 

això des de la dis tància, vu ll que sapigueu que aquesta no és cap impediment per part meva 

per mantenir l'amista t i que el sentiment espanyolista que ens uneix perduri e te rnament. 

Des de la meva posició de president de la Federació de penyes, vull agrair-vos cl que acti

tuds com la vostra fan niés fàcil que des de la vostra Federació intentem col·locar les penyes 

on es mereixen dins els estaments de l'en tita t i que col·laborem que l'en titat tingui unes 

penyes exemplars i no puguin ser posades en dubte en entredit. Tot a ixò és senzill ja que es 

deriva de la necessitat de les penyes de representar i treballar pel RCD ESPANYOL de 

Barcelona des de totes les comarques de Catalu nya i és de bon entendre que part de la gran

desa d'aquest club recau en les seves penyes. 

FELICITATS!!!! 

VISCA L'ESPANYOL I LES PENYES DE L'ESPANYOL !! !! 

ATENTAMENT, 

JOSEP RAMIÓ I LUQUE 

PRESIDENT DE LA FEDERACIÓ CATALANA DE PENYES DEL RCD ESPANYOL 
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Opinions 

U na de les tasques que m' ha encomana t cl Consell d'Adminis tració d e l'Espa nyol son les rela
cions amb les n ostres penyes, és a dir, qu e tinc l'oportunitat d 'estar perma nentn1e nt en contacte 

am b el soci, inte ntant solucionar o o rientar cis problemes que succeeixen ta nt a nivell personal 
com a nivell de pe nya . 

Tinc la in1mensa sort que per d esenvolupar aquesta tasca, compto a mb l'experiència del conselle r 
Joa n Collet, qui amb anterioritat al càrrec va ser preside nt de la Penya d 'Argentona. Aquesta expe
riència que ell aporta juntam ent am b la seva inestimable feina fa que puguem atendre més de cent 
penyes repartides per to t Catalunya. 

Recordo gairebé fa tres anys que vaig com ençar aquesta tasca assis tin t a ls sopars d'aniversaris, 
ajudant a l benvolgut i recorda t Pepc Mauri que va ser per a mi com un mestre en aq uesta faceta 

i precisament recordo amb m olt de carinyo que el primer acte on vaig assistir va ser a la inaugu
ració de la Penya Blanc-i-Blava d'Ull decona, juntament amb la consellera Sra. Fusté i exjugadors 

Bcrto meu, P ineda, Gallart i Forcad ell. 

Vo ldria ta mbé aprofitar l'opo rtunitat que cm d óna la Penya d'Ulldecona a través de les pàgi nes 

d'aquest magnífic a nuari, agrair a l col·l ectiu de l'Agrupació d 'exjugadors que desin teressadament 
i per am or a un colors es desplacen allà on el Club i les penyes els h o demanen. 

Aba ns d 'acomiadar- me voldria significar la gran feina que està fent la vostra penya, perquè de 
veri ta t que treba llar a més d e 200 km de Barcelona no és fàcil. Crec que des d el Club us hem dona t 
to t el suport que en s heu demanat, vull recorda r q ue he m assistit, a part de la ja esmentada inau
guració als an iversaris, els col·loq uis am b el Tomàs Guasch, José Manuel Lara, Paco Flores, el mag
nífic ho mena tge que vare u fer a l'exjugad or d e l'Espanyol i veí d'aquesta loca li ta t Agustí Àngel 
Labernia. En resum, la dis tància no ha esta t cap obstacle perquè aqu esta entranyable Penya pre
sidida per l 'amic Jeroni Castell sigui una de les penyes amb més activitat que té c l nostre C lub. 

Us vull animar que continueu així perquè el nostre Espanyol necessita de molta gent com vosaltres. 

JAUME MARTÍN EZ 

RESPONSABLE DE PENYES 

· Opinions 

MOMENTO ACTUAL Y FUTURO DEL RCDE 

..._ Creo sinceramente que el 

español tiene un gran 
futura en perspectiva. Es 
una entidad centenaria, 
con una fuerte implanta
Cion socia l, que ha 
demostrada su madurez, 
y poderío en situaciones 
totalmente adversas (los 

descensos y pérdida del 
patrimonio social en un 
período de diez años). 

En la actualidad tiene un 
patrimonio y un presu

puesto equilibrada y 
sobre todo, una masa 
social que ha demostrada 
su fidel idad y su entrega 
la Club, a pesar de tener 

que soportar un cambio de estadio contra su voluntad. 
Ademas, tiene en el terrena deportivo una pléyade de jóve
ncs jugadores que garantizan su futura. 

El ú ltima domingo, contra elValencia, salieron en el equipo 
titular del Real Club Deportivo Espa11ol cuatro jugadores, 
producto de la cantera, que hasta hace pocas semanas 
jugaban en el equipo B (Capdevila, Scrgio, Nan Ribera y 
Tamudo) pero podían haber sido pcrfcctamente otros 
(Argenso, Soldevi la, P. Nieto, Morales, De Lucas, Serrana, 
e tc.), y detras en los equipos juveniles hay muchos jugado
res que superaran o mcjoraran el nivel de las actuales pro
mcsas. 

Durante el mandato del presidente Perelló, a pesar de lo 
complicada de la situación y de los pocos recursos cconó
micos con que contaba el club, no se dejó en ningún 
mon1ento de meter di nero y esfuerzos en la cantera, y éstos 

son sus resultados. Creo que éste debe ser uno de los pila
rcs del futura Real Club Deportivo Español: una plantilla 

del primer equipo formada en un 80 % por jugadores de la 
cantera, completada por tres o cuatro fichajes de alto nivel 
en los que inviertan los recursos limitados de que dispone
mos. 

La segunda línea basica de actuación dcbc ser la prudencia 
en la adm inistración económica de la sociedad, no admi
tie ndo ni déficit, ni endeudamientos, que nos llevarían a 
situacioncs que desgraciadamente ya conocemos bien. En 
esta línea debe estudiarse seriamente la posibilidad de sali
da a bolsa del club a fin de dotarlo de recursos económicos 
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mas generosos y para evitar el riesgo de caer en manos de 
un inversor exterior con afanes especulativos . 

En tercer Jugar, el Real Club Deportivo Español debe agru

parse con otros clubs de nivel similar (los clasicos de pri

mera división, por ejemplo) para evitar que lo que parece la 

marcha meritable del fútbol (derechos de televisión, nuevas 

competiciones europeas, aparición de las grandes marcas 

de nwa deportiva, cte ... ) imprescindible para la existencia 

de una verdadera liga espa11ola, permitiría que se distribu

yeran de manera mas equitativa los ingresos del fútbol. 

Dejo para el final lo que creo mas importante para el futu

ra de nuestro club y no es otra cosa que el trabajo que entre 
otras esta realizando la Penya Blanc-i-Blava d'Ulldecona: 

potenciar, estructurar y movilizar nuestra masa social. 

Todos los estudios indican que en la actualidad hay en 

Catalunya mas de mcdio millón de pericos. ¿Se imaginan 

ustedes Jo que pasaría si sólo uno de cada cinco fueran acti

vos? Tendríamos cien mil abonados. Inclusa tan sólo con 
uno de cada diez scrían 50.000 abonados. Seríamos uno de 

los grandes clubs. 

Éste es el esfuerzo que hemos de hacer entre todos: con

vertirnos en españolistas activos, convencer a nuestros 

amigos reticentes para que despierten y se incorporen a la 

tarea común; a medida que se vaya incorporando mas 

gente al estadio cada día de partida habra mas fuerza, mas 

animos y mas ilusión y, ademas, mas taquillas, mas ingre

sos que permitan al actua l consejo, sin romper el principio 

de buena administración, invertir en un proyecto mas 

ambiciosos que ilusione fftas a los sirnpatizantes a convcr

tirse en aficionados, y así sucesivamente. 

Esta espiral hacia cl gran club esta en nuestras rnanos y 

sólo en nuestras rnanos que se inicie y se desarrolle. 

Hemos de conseguir, corno sea, que cada uno de nosotros 
arrastre al estadio a un periquito durmiente para que se 

anime. En este trabajo el pape! de las peñas es fundamen

tal y deben continuar y llevar mas lejos su trabajo. 

La peña de Ulldecona es un claro ejemplo de ello. En poco 

tiempo ha conseguido reunir en el confín de Catalunya a 

un grnpo numeroso de simpatizantes con los que he ten i

do el placer de compartir una entrañable cena. Allí había 

calor y animo españolista, y ahora se trata de cada quince 

días unirlos y llevarlos al cstadio. Éste es a hora vuestro gran 

objetivo, especialmente difícil, y por ello sera mas merito

rio en vuestro caso dado lo alejada que esta vuestra sede de 

Barcelona, pero éste es un obstaculo que vuestro entusias

mo debe superar. 

JOSÉ MANUEL LARA BOSC! l 



Opinions 

IDENTIDAD 

El R.C.D. Español se encamina hacia el año de su centenario rodeado de una afición incom
bustible, de un equipo rector cargado de buenas voluntades y un equipo, dentro del campo, 
que pide a gritos que alguien encuentre de una vez la auténtica identidad del club. 

Del Español que se mete en el 99 podríamos hablar sobre muchos temas abiertos al deba
te y, obviarnente, a la interpretación de cada aficionada, interpretación siempre respetable. 
Pero puede que todos estemos de acuerdo en una cosa: el Español necesita plantearse de 
una vez qué quiere ser. Quizas entonces tenga mas claro hacia dónde va. 

¿Un español de cantera o de ca rtera? Es el tópico infinitas veces repetida. ¿Puede el espa
ñol pagar millones y cifras desorbi ta da s para incorporar un crac, un auténtico jugador-estre
lla? Lo que no puede, ni debe hacer el Español es caer en el error del"quiero y no puedo", 
entiéndase, fichar jugadores que no pasan de un buen nivel y por tanto, no rompen mal 
des, y que en muchos casos sólo ven a este equipo como un trampolín para el futuro, el 
planteamiento sería valido si el Espafiol duplicara el precio pagado por un futbolista des
pués de que éste le hubiera proporcionada sobre el campo buenos beneficios: goles, espec
taculo y la invitación a aficionada a llenar la grada. Pero las medianías no con.siguen eso. 

Personalmente, mi apuesta es de cantera (ahí esta la jornada de Intertoto m.ientras el grupo 
de Casanova sigue trabajando para el futuro), una buena aportación de jugadores de otros 
puntos de nuestro Estado y fiarse del olfato de determinados técnïc'os para echar las cartas 
sobre la mesa a la hora de incorporar un extranjero de auténtica jerarquía. 

Así sigo creyendo que el Español estara donde debe y lo que es mas importante, sabiendo 
lo que quiere . ¿Europa? No puede ser una obsesión permanente, sino la consecuencia de 
un trabajo deportivo bien hecho. 

¡Ah! y de dinem no hablo porque si mas arriba comentaba que Casanova y su grupo estan 
por la labor en el plano deportivo (entiéndase cantera) en el económico estoy convencido 

de que Sanchez Llibre y su otro equipo procuran no salirse ni un duro del presupuesto. Tal 
vez pro eso cuando han quedada descubiertas las posturas, no muy acertadas, de Marcelo 
Bielsa al incorporar, o retener, a determinados jugadores, Dani y su grupo han sabido tirar 
por la línea de en medio y recuperar lo antes posible aquella que se gastó sin hacer fa lta. 

Y es que a veces los que mas saben de esto del fútbol también se equivocan. Quiza por eso 
Sergio, Capdevila, Tamudo, por citar sólo unos ejemplos, llevan menos partidos jugados en 
primera de los que deberían. 

M.C. CA.NOVAS 
CAP DE SECCIÓ EL MUNDO DEPORTIVO 

Entrevista a Daniel Sónchez-Llibre, president RCD Espanyol 

Quan vam començar a pensar en la idea d'aquest anua

ri, ens vam marcar dos objectius; el primer, eviden tment, 

fer espanyolisme i l'altre mirar d'apropar al pensament 

de tot el que envolta l'Espanyol als "pericos" de les nos

tre terres. I qui millor que el president del Consell 

d'Ad ministració, per explicar com està ara el club i quins 

projectes té. 

-Bona tarda presiden t. Abans d'entrar en l'actualitat del 

club, volem preguntar-li sobre un tema que no afecta 

directament la seva vessant com a president. Ens referim 

al patrocini que la seva empresa, "Conserves Dani", li 

dóna a l'Espanyol. 

Encara que no és Ja primera vegada que es posa publici

tat a la nostra samarreta, anteriorment ho va fer"Araña", 

sí que és la primera que ho fa de forma continuada i a 

més a més col·labora en diaris, revista, Federació de 

Penyes, ràdio ... , tot el que envolta i parla de l'Espanyol. 

Quan vostè va començar en aquest suport semblava que 

ningú s'atrevia, era una decisió valenta. 

P- Per què va començar? Per espanyolisme o per què 

pensava que l'Espanyol era rendible com a publicitat? 

R- En principi, quan vaig començar ho vaig fer per espan

yolisme pur, o sigui, si no hagués estat en el Consell 

d'Administració del nostre club segur que hauria posat el 

nom de la meva empresa a la camiseta del club. 

P-Després de tres anys, quina valoració fa, com a 

empresari, d'aquesta publicitat? 

R- Molt positiva. Tota la por que podien tenir les empre-
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ses a posar el seu nom a la camiseta de l'Espanyol, que 

la nostra camiseta no era rendible com a publicitat, he de 

dir que és tot el contrari. A mi comercialment m'ha anat 

molt bé. Sinó, no hagués aguan tat tant de temps. 

Comercialment li posaria un 10. 

P-Pensa continuar? 

R- Nosaltres vam firmar un contracte per cinc anys i 

acaba el 30 de juny. Des d'aquí, animo els empresaris a 

fer d'spònsor, que s'adonin que és un bon negoci. Per 

tant si, sortís un altre spònsor i pagués més del que ho 

fa la meva empresa li deixaríem pas. I sinó Conserves 

Dani sempre estarà amb l'Espanyol. 

P- Parlem ara ja amb el president. 

-Quan el Sr. Perelló decideix deixar la presidència, 

com i per què es planteja vostè ser-ne el successor? 

R- Bé, quan el Sr. Perelló va deixar la presidència no és 

que jo hem plantegés ser president, perquè n1ai he tin

gut afany de protagonisme, però en aquell moment de 

transició tota la pinya del Consell va decidir que fos jo i 

van insistir. Encara que jo pensava que dintre dels 18.000 

espanyolistes i podia haver algun altre que ho pogués 

ser, vaig acceptar perquè l'Espanyol és el club que tots 

portem dins i dir que no a la presidència de l'Espanyol 

és un insult. 

P-Aquests, quasi dos anys, han estat difícils per 

moltes raons, tornaria ara a optar al càrrec? 

R- Vaig agafar un con1prornís per cinc anys i penso que 

no és bo que un president estigui deu o quize anys com 

passa en altres clubs. Crec que cada un té la seva etapa i 

que ha de sortir gent nova. És millor dedicar cinc anys 

amb tota la força i donar pas que no estar-ne vint idei

xar-ho una mica de costat. Per tant, cinc anys és el meu 

compromís i el compliré si no passa res perquè en el 

món del futbol el culpable sempre és l'entrenador i des

prés el president i si la gent pensés que me n'he d'anar 

abans, doncs, ho deixaria. 

P-Quan accedeix a la presidència ja s'havia fet la 

venda de Sarrià. Però ha hagut d'afrontar tot el que 

representa, el canvi a l'Estadi Olímpic. Creu que ja 

està assimilat per tots aquest canvi? 
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l<.- Fenso que sí, que al 100%. Sense oblidar Sarrià, el 

canvi a l'Estadi Olímpic ha estat molt positiu, encara que 

sempre ens quedarà dins el record de Sarrià, ja que hem 

de tenir molt clar que si no hagués estat per l'estadi de 

Sense oblidar Sarrià, el canvi a 
l'Olímpic ha estat molt positiu 

Sarrià, el club possiblement avui no existiria, ja que n'ha 

estat la salvació. 

P-Després de la venda de Sarrià. Com ha quedat 

econòmicament el club? 

R- Econòmicament, he de ser molt clar i dir que no hem 

sanejat totalment el deute. En el moment de la venda de 

Sarrià el deute era de 2.500 milions. Actualment el deute 

bancari està entre 2.000 i 2.100 milions, junt al deute 

normal de qualsevol empresa. No es va sanejar el deute 

al 100% però sí que en1 comprometo a fer-ho en els tres 

anys i mig que em queden de mandat. 

P-Quins han estat els millors moments d'aquests 

dos anys de president? 

R-Vaig passar grans moments 

en tota la joventut jugant la 

copa Intertoto. I cada vegada 

que guanya l'Espanyol és un 

gran moment 

P- I els pitjors? 

R- Cada vegada que es perd. 

No obstant, jo diria que els 

dos pitjors moments han estat 

per a mi i tots els consellers la 

mort de l'amic Pepe Mauri i 

quan es va volar Sarrià. 

P-Quan es va produir tot 

l'affaire de les jornades 

econòmiques. Esperava la 

dimissió del Sr. Lara? 

R- He de dir que no, i no crec 

que ho fes per les jornades econòmiques, no esperava la 

dimissió tan seca dè J. Mauel Lara. El que passa és que 

cada un en la seva vida privada pot fer el que vulgui i ell 

va decidir que era el millor per a ell, per a la seva empre

sa o per qui sigui. Va presentar la dimissió, se li va accep

tar i punt. 

P-Passats ja alguns '?esos, com valora aquesta 

dimissió? 

R- He de dir que gent com José Manuel Lara n'hi ha 

poca, com a treballador, emprenedor i com a persona 

que aporta bones idees en el món del futbol, que és on 

jo el conec, crec que és un luxe per a l'Espanyol haver de 

prescindir d'ell, el que passa és que estic convençut que 

a no tardar gaire l'amic José Manuel tomarà. N'estic 

convençut. 

P-Després de tot el que ha passat. Quin grau d 'unió 

hi ha ara mateix al Consell? 

R- El grau d'unió en el Consell sempre ha estat del 

100%. Sense cap dupte, de vegades, un pensa blanc i un 

altre negre, perquè és normal en qualsevol consell, no 

només en el futbol sinó en l'empresa. Pero a banda 

d'això la relació entre els consellers és molt bona. 

P-Parlem del futur de l'Espanyol 

\ 
J 
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Amb la nova reestructuració del futbol europeu i de 

la influència de les televisions, sembla que les 

diferències entre els clubs es faran més grans. Que 

els grans ho seran més i els modestos més petits. 

Estarà l'Espanyol en dispocició de lluitar per les 

posicions de dalt? 

R- Sense dubte, en el futbol, cada dia augmenta la 

diferència entre els grans i els petits. Les televisions 

marcaran més les diferències. Està clar que, avui dia, 

No esperava la dimissió 
de Lara, però estic conven~ut 

que tornarà aviat 

pagar per veure està dominat per dos clubs, 60 % Real 

Madrid, 30% Barcelona i 10% els altres. Quan tots els 

clubs acabin els seus contractes amb les televisios hi 

haurà mes d'un desengany. Avui firmaria les mateixes 

condicions que tenim amb TV3 fins al 2003, el que passa 

és que com ja he dit abans el sistema de pagar per veure 

ens marcarà molt i pot ser que les aportacions de les 

televisions en lloc d'anar a l'alça vagin a la baixa. La nos

tra sort és que estem a Catalunya i TV3 està amb nasal-

tres. 

P-A banda del paper que 

tingui l'Espanyol, com creu 

vostè que quedarà estructu-

rat el futbol en general? 

Creu que hi haurà equips 

que passaran a ser quasi 

testimonials? 

R- No m'agrada pensar això, 

seria molt trist que passés. 

Veig sense futur al club mitjà-

petit perquè no podrà com-

petir en les compres amb els 

clubs de gran pressupost. El 

que passa és que després al 
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camp són onze contra onze i pot passar de tot, l'exem

ple recent el tenim en l'últim Barcelona-Vila-Real que va 

guanyar aquest per 1-3. En el futbol existeixen quatre 

grups que es mantindran en el futur quant a pressupos

tos. Al primer grup estan R. Madrid i Barcelona, en el 

segon At. Madrid, València, Deportivo, Betis, el Bilbao i 

algun més. Després hi ha un tercer grup amb el 

Saragossa, Espanyol, R. Societat, el Sevilla quan estigui a 

primera i els de pressupost semblant i el quart grup el de 

els equips de primera i segona amb un pressupost d'en

tre 1.000 i 3.000 milions. Aquests són els grups que hi ha 

ara i que es mantindran en el futur. El problema és que 

els de dalt cada dia pujaran més i als de baix els costarà 

més aconseguir ingressos. 

P-Quin paper li correspon a la Fundació en aquest 

futur? 

R- La primera cosa que ha de fer la Fundació és finançar 

la ciutat esportiva i tot el futbol base. El que passa que 

no és una cosa fàcil perquè la ciutat deportiva val un 

mínim de 500 milions i a la Fundació li costarà molt 

aconseguir els diners. De totes formes estic segur que 

amb el treball dels directius els treballadors de la 

Fundació es podrà tirar endavant. 

P-Fa uns mesos es parlava que volien ampliar el 

capital social de l'Espanyol . Fins i tot es va dir, que 

• 
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es faria en dues vegades i que es volia arribar fins a 

3.900 milions. Es farà? 

R- Crec que s'ha de fer. No hi haurà més remei que fer

ho abans de cotitzar a borsa, si és que ho fem, encara 

que això s'ha retardat fins al 2003. Nosaltres l'ampliació 

de capital la volíem fer per al mes de maig de 1998, però 

a causa del malestat que va crear el tema de les jornades 

econòmiques vàrem decidir no presentar-la i de 

moment el club no té la necessitat de l'ampliació de 

capital. Pera en un futur molt proper, a l'any 2000, ho 

haurem de fer. 

P-Si es fes, creu que es podria cobrir tota? 

R- Jo espero que sí. Si el nostre accionista no vol que el 

club quedi en poques mans ha d'acodir a l'ampliació de 

L'Espanyol ha de fer 
l'ampliació de capital 

capital i seguir com fins ara, perquè el que està clar és 

que l'Espanyol és un club molt atomitzat avui, que exis

teixen 8.000 accionistes i que l'accionista número u tan 

sols té el 17%, i dic tan sols encara que és molt, però això 

vol dir que el restant 83% està en mans de la resta d'ac

cionistes. Lògicament si es fa una ampliació de capital i 

no es cobreix aquestes accions quedarien lliures i qual

sevol " tiburon" es podria fer amb elles i manar del club. 

P-L'àrea social és el cavall de batalla del club. En els 

últims anys s'han pensat moltes maneres de fidelit

zar el "perico". Està satisfet de la resposta que han 

tingut? 

R-Satisfet, però no al 100%. El club ha fet dues campa

nyes de promoció, simpatitzant i soci gol i han tingut 

una resposta important pera no suficient. Es diu que a 

Cataluya té 500.000 simpatitzants, però jo no els veig. En 

18.000 socis i 5.000 soci gol no pot estar a la part de dalt 

de la classificació. 

P-Quants carnets necessitem per ser un Club amb 

aspiracions? 

R- Com a mínim n'hauria de tenir entre 30.000 i 40.000 

P- Ho aconseguirà dins del seu mandat? 

R- Ho veig difícil, perquè portem uns quan ts anys fen 

bones ofertes i a la gent li costa agafar-s' hi. Però no és 

impossible. 

P-Quina importància tenen les penyes dins del 

Club? 

R- Molta, molta. Jo em considero penyista, a banda de 

pertànyer-ne una, perquè m'identifico amb totes les 

penyes. La veritat és que les penyes tenen una 

importància molt gran dins del Club. Però haig de dir 

que hi ha moltes penyes que tenen molts penyistes i 

pocs socis . M'agradaria que tots els penyistes s'hen fecin 

socis. 

P-Des del Consell es plantegen iniciatives per crear

ne de noves o incentivar les ja existents per aconse

guir ampliar la massa social? 

R- Si el conseller Sr. Collet és el que porta tot el terna de 

les penyes i treballa per crear noves penyes i per incen

tivar que tots els penyistes es facin socis del Club. 

P-Els penyistes i molts de "pericos", en general, no 

estem contents del tracte que li donen els mitjans de 

comunicació a l'Espanyol, quina es la seva opinió? 

R- La meva opinió és la mateixa , però passa que els mit

jans de comunicació són empreses privades i el que 

volen és vendre. Si volem que ens facin més cas hem 
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d'ésser més socis. A més masa social major presència a ls 

mitjans de comunicació. 

P-Enguany el tema de moda ha estat l'esportiu, això 

és el normal en un club de futbol, però nosaltres la 

notícia no la teníem al terreny de joc, sinó en tot 

l'enrenou dels tècnics. Primer la sortida de 

Camacho, després van sortir molts de noms fins que 

es fitxà Bielsa i al final, aquest, se'n vol anar abans 

de començar. 

Quan Camacho va dir que deixava l'Espanyol vostè 

va dir que era totalment camachista al terreny de joc. 

Pareixia donar a entendre que havia altres coses que 

no compartia ..... 

R- La funció d'un entrenador és la d'entrenar i assesso

rar el club amb tot el relacionat amb el terna esp ortiu. A 

partir d'aquí ja h i ha altres persones per fer la resta de la 

Per ser un club amb aspiracions 
necessitem 30 o 40.000 socis 

feina. Amb Camacho sempre he tingut un bon feeling i 

com a entrenador sempre li he posat un 10 

P-Tot el que va passar amb el Sr. Bielsa, va influir en 

els resultats de l'equip? 

R- Hauria de dir que no, encara que no es pot saber què 

hauria passat si se'n hagués anat abans. Encara que vull 

dir que si això hagués passat a una empresa meva, Bielsa 

una vegada va d ir que se'n volia anar, hagués estat aquí 

un minut, però és que som 22.000 o 25.000 socis i s'han 

de fer les coses de manera que tothom quedi content. 

P-Si els resultats haguessin estat millors s' hauria 

esgotat l'estada de Bielsa fins al desembre? 

R- Segur que sí. Si l'equip hagués tingut més punts 

Bielsa hauria estat fins al desembre, però com que no era 

així vàrem optar per fer un canvi ràpid per donar un nou 

aire a l'equip. 
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P-Està content del comportament que va tenir, l 'ac

tual seleccionador argentí, o el va decebre ... 

R- Bielsa és un bon amic meu, però cada un defensava 

els seu interessos i arribar a un acord va costar a lguna 

mala cara, però a partir de la firma del"finiqui to"vàren1 

continuar sent amics. 

P-Pér què es va posar la famosa clàusula i a què obli

gava, aquesta, al Club? 

R- La clàusula deia que en cas que el volgués la selecció 

argentina, l'Espanyol consideraria la possibilita t de dei

xar-lo anar. Nosaltres, en un principi, vam considerar 

que no, però a la vista de com es va posar la cosa vàrem 

decidir deixar-lo anar. 

P-Brindisi, és un entrenador provisional o es comp

ta amb ell per un projecte a més llarg termini? 

R- Jo tinc l'esperança de fer una bona temporada i que 

Brindisi continuï. No crec que sigui bo canviar d'entre

nador cada temporada. 

P- Quan es podrà començar a treballar a la ciutat 

esportiva? 

R- Jo crec que durant el primer trimestre d'aquest any ja 

es podran començar a fer els vials. 

P-El futur esportiu de l'Espanyol passa pels juga

dors fets a casa? 

R- Si . En dos o tres temporades e l 80% de la plantilla ha 

de ser de jugadors fets a casa. 

P-Ja per acabar , president. Anem cap als cent anys ... 

En aquest esdeveniment, miraran d'apropar el club 

a totes les comarques de Catalunya ? 

R- Per a això no cal esperar el centenari, perquè l'Espanyol 

ha d'estar present per totes les comarques de Catalunya. 

Nosaltres, per la part que ens toca , procuren1 que a la 

nostres comarques l'Espanyol estigui present tots cis 

dies. Moltes gràcies per haver compartit aquesta estona 

amb nosaltres, president. 

JERONI CASTELL 

JOSÉ LLOPIS 



Brindisi: Tenemos convicción y fe para estar arriba 

A Miguel Àngel Brindisi, le recordemos todos jóvenes, obviamente aquellos que tengan condicio

como jugador en la mejor época de la U.D. Las nes. Hay algunos que trascendieron incluso a nivel 

Palmas, después le perdimos la pista hasta que 

empezó a "sonar" como candidato para suplir a 

Marcelo Bielsa. Como entrenador era un descono

cido para nosotros . Llega al club precipitadamente, 

debuta en el derbi y se pierde de manera un poco 

"extraña". La situación en que quedaba el equipo 

era complicada, pero a pesar de la dificultad, nos 

sorprende a todos por su valentia al apostar por los 

jóvenes de la cantera. 

-Sr. Brindisi, usted esta consolidando, como 

titulares, a los chavales de la cantera, ¿les cono

cía antes de llegar o forma parte de su filosofía 

de selección, como Rambert, Gustavo López, etc .. .. 

Aca pasa lo mismo, hay buena cantera y yo había 

visto los videos de la In tertoto, pero otra cosa dis

tinta es cuando empiezas a convivir con ellos y ves 

que tienen personalidad y asim ilan conceptos. A 

partir de ahí y con un paso lento pern seguro han 

ido entrando en el equipo. 

P- Usted a llegado con su equipo de colabora

dores, pero a la vez parece que 

tiene una buena comunicación 

con los técnicos de la casa, ¿que 

papel tienen estos en su organi

grama? 

R- Tenemos una relación muy 

estrecha con Paco Flores, ve a los 

rivales, nos trae todos los informes 

y tiene un total conocimiento del 

fú tbol español. Ademas mantene

mos reuniones periódicas con los 

técnicos del fú tbol base y de la 

secretaría técnica, donde hablamos 

de todo lo que se necesita. Yo creo que cse debe ser 

el espíritu, por que todos queremos lo mismo el 

bien de la institución. 

contar con la gente joven del equipo en que P-¿Tiene algún objetivo, como clasificación 

esté? para esta temporada? 

R- Si, desde que inicie mi carrera como en trenador, R- Uno por deseo quiere pelear por estar siempre 

tengo por filosofía dar oportunidades a los chicos arriba , pero a veces hay que moverse con la reali-
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Entrevistes 

dad. Ahora estamos pasando por un buen momen- planteamientos y los de Bielsa? 

to, pero hay mucho camino por recorrer y esta liga 

es muy competitiva. Aunque convicción y fe para 

estar arriba no van a faltar. Seguro. 

P-¿Piensa en un proyecto a largo plazo, con el 

Espanyol, o solo piensa en el presente? 

R- Uno siempre desea tener tiempo para poder rea

liza r su trabajo. Hemos llevado una contrareloj 

desde que llegamos y cuando se quiere hacer un 

trabajo de formación de cara al fu turo se necesita 

mas tiempo. 

R- Yo creo que en cuanto a la intención es parecido 

porque a los dos nos gusta que nuestro equipo sea 

protagonista, que no sea mezquino. En cuanto ha 

los aspectos tacticos, el jugaba en linea de tres y 
' 

nosotros hemos jugado con linea de tres, de cuatro 

o de cinco en defensa y en ataque tam bién hemos 

variado, como variante, en función de las necesida-

des del equipo. 

P-En su país Argentina, las aficiones, la hin

chada como ustedes llaman, son muy apasio

nadas. ¿Esta satisfecho con la afición del 

Espanyol ? 

R- Si, mucho. Uno mas alia de tener un compromi

so profesional estan los otros, que son los compro

misos del sen timiento y cuando ve a un hincha, que 

paga una en trada, que es el sostén de todos, que 

grita por los colores, que a veces sufre y que en 

algunas ocasiones se va defraudado, uno sufre. Yo 

siempre d igo lo mismo el hincha reacciona de lo 

que recibe en el rectangulo. Si el que juega se dcja 

la piel, lucha, juega bien, el hincha le reconoce cl 

esfuerzo. Así que uno siempre piensa que ojala le 

podamos dar las satisfacciones que quiere porque 

son el sostén de todos nosotros. 

Pues le deseamos que se cun1plan sus anhelos y dé 

muchas satisfacciones a su hinchada. Su éxito es cl 

nues tro. 

JOSÉ LLOPIS 

P-¿Donde coinciden y en que se diferencian sus JERONI CASTELL 
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Pochettino: Sueño con conseguir algún titulo con el Espanyol 

Mauricio Pochettino se ha ganado la confi anza de todos 
los entrenadores que ha ten ido desde que, hace cinco 
temporadas, llegó al Espanyol. Ahora esta en la mejor 
edad de un jugador, es una de los que lleva mas tiempo 
en la plantilla i de los carismaticos entre la masa social. 
Nosotros tuvirnos la suerte de que nos visitara, junta a 
Toni, en la sede social de la peña cuando terminaba la 
temporada 96-97. Aquel día pudimos comprobar, su 
gran valía corno persona. 

P-Mauricio ¿que impresión te llevaste de tu visita a 
Ulldecona? 

R- Recuerdo que estuve con Toni y con Rafa y muy con
tenta de haber conocido este pueblo y la peña de 
Ulldecona y sobre todo mucha alegría al comprobar que 
a 200 km de Barcelona se viva tanta el espanyolisme. 

P- Tu llevas mucho tiempo en el Espanyol, ya eres 
uno de los "nuestros". En estos años el club ha vivi
do muchos cambios, pero el mas significativo a sido 
el de el estadio. ¿crees que esta superado por parte 
de todos este cambio? 

R- Si, segura. El cambio era inevitable por todo lo que 
había sucedido y creo que la adaptación y Ja respuesta 
por parte de la afición a sida muy buena. Ahora la entra
da creo que es mejor, inclusa que en Sarria, la gente nos 
esta apoyando mas que nunca porque se han dado 
cuenta que no había o tra cosa que hacer mas que acudir 
a Montjuïc y ayudar al equipo. 

muchos entrenadores ¿cual ha sido el que mas te ha 
marcado? 

R- De todos he aprendido alga. Los entrenadores que 
estan en primera división es por que alga tienen y lo 
importante como futbolista es sacar lo positivo de cada 
una y aprender. Esta clara que con mas tiempo he esta
da ha sida con Camacho y Carcelén, e llos fuero los que 
me dieron la posibilidad de venir al Espanyol, y por 
tanta de los que mas he aprendido. 

P-Cada final de temporada hay rumo
res de equipos que te quiere fichar. 
¿Te ves lejos del Espanyol? 

R- Estoy muy a gusto en el Espanyol me 
quedan esta y dos temporadas mas de 
contrato, mi família también esta muy 
contenta en Barcelona. Lo que pasa que 
el fútbol da much.as vueltas y no sabes 
nun.ca que puede depararte el futura. 
Pera hoy por hoy me veo españolista. 

P-¿Piensas que puedes conseguir 
títulos jugando en el Espanyol ? 

R- Yo creo que si. Lo que pasa es que 
estamos hablando de la liga, junta con la 
italiana, mas competitiva del mundo. 
Hay equipos con presupuestos muy 
altos que tienen plantillas tan largas que 
podrían h.acer otro equipo y esto al final 

de las 38 jornadas de liga marca mucho la diferencia. 
Pera yo mantenga que nosotros tenemos que aspirar a 
ganar una copa del Rey y ha estar lo mas alto posible en 
la liga. Yo espero y sueño a ganar algún titulo con el 
Espanyol. 

P-Marcelo Bielsa ahora es el seleccionador argenti
no. El te conoce muy bien ¿ves mas cerca la interna
cionalidad? 

R- Iodo depende de mi estada de forma y rendimiento 
en el Espanyol. Esta claro que Bielsa IT1e conoce bien, no 
solo por haber estada en el Espanyol si no que en 
Argentina ya habíamos coincidida durante cinco tempo
radas, y por ahí puedo tener una posibilidad pera de 
todas maneras sabiendo cóm.o es Bielsa todo pasa por 
h.acerlo bien en el Espanyol. 

Much.a suerte Mauricio y que cumplas tu sueño de gana r 
algún título con el Espanyol . Seria ... 

JOSÉ LLOPIS 

P- Desde que llegaste al Espanyol has tenido JERONI CASTELL 

De Lucas: L'lntertoto va donar a conèixer la cantera de l'Espanyol 

Volíem entrevistar per al nostre anuari un jugador de 

casa, en representació de to ts els que estan jugant al pri

mer equip i no sabíem per qui decantar-nos, però el 25 

d 'octubre Quique De Lucas ens ho va posar fàcil. 

S'estava jugant la segona part del derbi quant arriba una 

pilota alta a la frontal de l'àrea , la toca amb el cap, li fa 

un "gorra" al defensa, con trola amb el pit i quan baixa 

xuta sense parar i ..... gooooool. 

¡Tremenda! diria Tomàs Guasch. 

P-Quique, què va ser el primer que vas pensar quan 

vas veure que la pilota entrava? 

R- Una al egria molt gran. Quan vaig sortir al camp no 

sabia molt bé on estava i després, a mesura que anava 

passant cl ten1ps estava més a gust. I quan vaig marcar 

va ser. .. 

P-Tu vas debutar a primera amb Camacho, et vas 

afiançar amb Bielsa i el primer partit de Brindisi vas 

marcar un gol per explicar als néts ... Pocs partits a 

primera i tres entrenadors de prestigi. Què t'han 

ensenyat cadascun d'ells? 

R- Moltes coses. Camacho és un espill on mirar-me, 

perquè jo el mirava, com actuava, què feia, era molt bo. 

Bielsa és molt calculador, en trena molt la tàctica, ho té 

tot molt medit. Brindisi dóna molta confiança als joves, 
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cosa molt díficil a primera i això es molt imperant per a 

nosaltres. 

P- I Flores? 

R- Paca Flores, tothom ho sap, és el que ens ha portat a 

tots els joves al lloc que estern i el nostre suport. 

P-Tu. vas ser un del jugadors més destacats de 

l'Intertoto . Què va representar per als jugadors del 

B aquest torneig? 

R- Aquest torneig va sevir perqu è la gent s'adonés que a 

la cantera de l'Espanyol hi ha bons jugadors, joves i amb 

il·lusió. 

P-Com veus, en general, el futbol base de 

l'Espanyol? 

R- Molt bé, jo crec que s'està fen un gran treball. I amb la 

construcció de la ciutat esportiva encara millorarà més. 

P-Creus que us donen prou oportunitats al primer 

equip? 

R- Crec que sí. Ara mateix no ens podem queixar, per

què ens han donat oportunitats fins i tot en els momen ts 

difícils. 

P-Si haguessis d'explicar a algú que no t'ha vist 

jugar les teves característiques, com ho faries? 

R- Home és una mica difícil definir-se un a ell !Tiatcix 

però crec que sóc un jugador més bé tèc

nic, però que no m'amago a l'hora de 

ll uitar. M'agrada fer una mica el que em 

passa pel cap quant estic al camp. 

P- I el que et va passar pel cap al 

camp del Salamanca, va ser llançar un 

penal a l'últim minut.. .. 

R- Sí i va ser molt emocionant. Tenia 

mol tes ganes de tirar-lo i estava con 

vençut de fer gol. I així va ser. 

Doncs, no et tallis i si tot cl que e t passa 

pel cap és així, endavant! 

JOSÉ LLOPIS 

JERONI CASTELI-. 
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FORMA' S 
MANOLi 

Obert de dilluns a dissabte 
de 4 a 8 de la tarda 

Murada de Dalt, 58 - Tel. 977 72 09 98 
43550 ULLDECONA 

MOTOS 
VIDAL 

C/ Clavé, 37 - Tel. 977 72 05 23 
ULLDECONA 

HIERROS 
ARTÍSTICOS 

Amadeo Ferndndez 
Fabrica: Vidal i Barraquer, 72 - Tel./Fax 977 72 12 20 

43550 ULLDECONA (Tarragona) 

Petra cat 
Distribució LABERNIA l FILLS SCC 

Major, 106 - Tel. 977 72 00 81 
43550 ULLDECONA 

Promocions i Construccions 

PROCOPANDO 

Tel./Fax 977 57 34 02 - Tel. mòbil 608 69 64 43 
43550 ULLDECONA 

Nuestra Penya Blanc-i-Blava 

Esta peña españolista, que fue creada en nuestra 

villa de Ulldecona, materialmente reciente, ya que 

cuen ta unos dos años de existencia, viene a engro

sar, por qué no, una mas, de las ya tan tas existentes, 

bien a nivel de Cataluña, como en el resto de nues

tra península, en donde radican también, multitud 

de" manadas" de periquitos . 

Todo se debe a ello, a una constante y eficaz labor y 

bien respaldada, por otros grandes asiduos, al 

actual Presidente y fundador de la misma señor 

Jerónimo Castell Vidal, con lo cua!, quedó formada 

una Junta Directiva, la cual hasta la fecha, esta 

Con ésta, es la segunda era, con que Ulldecona, ha 

contado con una representación del R.C.D. Español, 

si se tiene en cuenta, que en el año 1954, cuando en 

Cataluña, materialmente no existían estas repre

sentaciones blanquiazules, ya nuestra villa, tuvo la 

nº 6 de Cataluña, (cntonces tenían un número de . 
afiliación) siendo también reconocida por el 

Español, aunque aquellos años, solamente estaba 

constituïda por un bien escasa dos docenas de afi

liados, pero de calidad. Aquella entidad, era mas 

bien una entidad de tertulia, sin ni tan siquiera 

Estatutos, pero de mucho "calor" blanquiazul, el 

local social, se hallaba en aquel amplio Café Esport, 

de la calle rnayor, donde hoy se halla el supermer

cado Spar. Fue tornada, por el que escribió la pre

sente información o crónica y debiendo hacer cons

tar, que la Central de las peñas en Cataluña, se 

hallaba situada en la Plaza Real de Barcelona, sien

do su principal dirigente, el tan, por entonces, pres

tigiosos D. Luis Arrnillas . 

A no dudar y muy esperanzado estoy, que esta 

nueva Peña, podra conservar, el prestigio, que se 

merece. 

rigiendo la Peña en cuestión, cuenta hoy día con JOSÉ MASDEU. 

mas de cien socios, cantidad bastante considerada, 

si s tiene en cuenta el tiempo transcurrido desde su 

fundación. 

Las constantes labores, que se ha estado llevando a 

cabo, estan demostrando la eficacia de la misma, 

que han asistido a nuestros actos, destacada perso

nalidades españolistas; ex jugadores blanquiazules; 

jugadores en activo, por ejemplo, los por todos 

conocidos Toni y Pochettino, el prestigioso vicepre

siden te Sr. Lara con algún directivo actual, cte. etc. 
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Entrevistes 

ENTREVISTA CON D. BAUTISTA PRADES SERRA, SOCIO Nº l DE LA PEÑA "BLANC-l-BLAVA" 

Hoy en día, en Ulldecona, usted es el españolista vieron en nuestro pueblo? 

mas antiguo y socio número l de la Peña. 

¿Se considera V d. Sr. Prades el líder del españo

lismo en Ulldecona? 

- Si soy el mas veterana de la localidad en el senti

da españolista y por consiguiente en serlo, estoy 

orgullosa. 

Como es tan veterana, debe acordarse por ejemplo, 

aquella alineación titular del equipo del Español, de 

la década de los 40, que era: Martorell, Teruel, 

Gonell, Arasa, Rovira, Llimós, Macala, Jorge, Chas, 

Oliva y Mas y que yo, la recuerdo perfectamente. 

¿Por cua.l apostaría, por aquella o por la actual 

con extranjeros? 

- Quizas la actual con sus extranjeros, ya que hoy 

en día existen mas jugadores técnicos que por 

enton ces. 

Ahora que ha sido fundada la peña, ¿cómo consi

dera esta decisión de los hinchas, que lo promo-

-En Ulldecona era necesaria tenerla, ya que existen 

en la población muchos españolistas desde muchí

sirnos años y en la actualidad también juventud con 

ideales blanquiazules. 

De sus actividades o actos celebrados, desde la fun

dación, a pesar de ser cçnno se ha dicho el número 

uno en cuestión, muy escasamente se le ha podido 

ver, en los mismos como han sido las visitas de los 

ex-directivos Lara, Pep Mauri, ex-jugadores españo

listas, partidos de fútbol... etc., ¿a qué es debido? 

-En primer lugar, por mi avanzada edad y por otra 

parte, que nunca he sido partidario en asistir mucho 

a actos públicos. 

Como buen guardameta, que fue en sus tiem

pos, ahora por quién ficharía, por el Español o 

por el Ulldecona? 

-Por el Español primera y por el Ulldecona después. 

JOSÉMASDEU 

Entrevistes 

ENTREVISTA CON D. MIGUEL INIESTA VERGE SOCIO Nº 6 DE LA PEÑA "BLANC-l-BLAVA" 

Amigo Miguel: Como españolista de siempre y 

socio de la peña, ¿Qué opinión tiene del cambio 

de campo? 

- En el traspaso del campo, cuando Sarria era para 

mí, siempre mi casa y ahora me siento desahuciado. 

¿Cóm o ve la fundación de la peña en Ulldecona, 

positiva o negativa? 

-Positiva y con la esperanza de que se vaya 

ampliando mas y con objetos mas constructivos, si 

ca be aún, ya que me siento tan españolista .. . pues 

me viene de herencia. 

¿Cree un buen número de socios en la misma, com-

parandolo al número de habitantes del pueblo? 

-De momento somos aceptables el número pero 

deseo que se llegue a ampliar. 

Pero es mej or tener poc os y de verdadera sangre 
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blanquiazul, que muchos de los que sólo 

"pasan", ¿no le parece?. 

-Si que estoy de acuerdo en ello. 

A nivel organizativo del español, ¿que opiniones 

tiene de las Juntas Directivas habidas? 

-Las anteriores a la actual, a mi modo de compren

der, no me satisficieron en sus cometidos y muy 

especial la era del célebre Pardo, que tuvo su satis

facción de intentar arruinar económicamente al 

Club Español. 

¿Sarria o Montjuich? 

-Indiscutiblemen te Sarria. 

¿Su postura cual es: Camacho o Bielsa? 

-Para mí por descontado que he preferida a 

Camacho. 

JOSÉ MASDEU. 

-



Entrevista a les nostres Pubilles · 

EMMA BRUNET FERRÉ 

Emma Brunet Ferré va nàixer a Manresa, el 25 d'octubre 

de 1980, té per tant 18 anys i va ser la pubilla de la Penya 

Blanc i Blava durant les Festes Majors de 1997, la prime

ra pubilla de la nostra entitat. 

Estudia gemmologia i orfebreria, i espera en un futur 

dedicar-se al disseny i venda de joieria, es defineix com 

una noia normal de la seva edat, que estudia. Al temps 

lliure el dedica a passar-ho el millor possible amb els 

seus amics i amigues. 

Emma, per què vas representar la nostra entitat? Perquè 

el meu pare era de la junta de la penya. 

Pregunta típica, què va ser el millor, el més especial? La 

nit del pregó. 

Quin t'agrada més, Espanyol o Barça? Tinc preferència 

per l'Espanyol. 

Què et diuen a tu els colors blanc i blau? La segona 

bandera m és representativa de Catalunya, després 

d e l a Senyera, perq uè és la b andera dels 

Almogàvers. 

Hi ha molta gent que creu que l'Espanyol i Ca talunya 

no poden conviure. Què opines tu sobre aquest fet? 

Que s'h au ria de tenir l a ment m és oberta, 

l'Espanyol és simplement un club de futbol català. 

Saps els noms d'alguns jugadors del primer equip? 

Ton i, Pochettino, Cembranos, Quique Martín ... 

Ja per acabar et voldríem fer un test ràpid: 

Un número: El 14 

Un color: El blau 

Un arbre: La palmera 

Un animal: El cavall 

Un objecte: La clau 

Un sentiment: L'amistat 

Un llibre: El m édico de Noah Gordon 

Una cançó: Day sleeper 

Un jugador de futbol: Toni Jiménez 

Una cosa que li sobra al món: L'odi 

Una que li falta: Més tolerància 

Moltes gràcies, Emma, esperem que així to ts els nostres 

socis podran entendre qui va ser la primera pubilla de la 

nostra jove entitat. 

Et desitgem molta sort en el fu tur i esperem que seguei

xis representant l'espanyolisme tan dignament com ho 

vas fer en les passades festes majors 1997. 

FRANCESC SERRA 

Entrevista a les nostres Pubilles 

-ANNA SALVADOR BANARES 

Anna Salvador Bañares va nàixer a Barcelona, el 17 de 

febrer de 1981, té per tant 17 anys i ha estat Ja pubilla de 

la Penya Blanc i Blava durant les Festes Majors de 1998. 

Estudia 2n de batxillerat, modalitat tecnològic a l'institut 

Sales i Ferré d 'Ulldecona, a part també li agrada molt 

l'esport, sobretot el bàsquet, juga amb el juvenil fen1ení 

del seu institut. També li agrada molt sortir amb els 

amics i amigues, anar al cinema, jugar a bitlles, ... Es defi 

neix com una persona extravertida i optimista. Del futur 

espera seguir estudian t i poder realitzar la carrera de 

Telecos (so i imatge) . 

Anna, per què vas representar la nostra entitat? Perquè 

el meu pare és soci d e la penya. 

Pregunta típica, què va ser el millor, el més especial? No 

sé que dir, però crec que tot va ser emotiu i especial, 

cada acte, cada fet té la seva importància. 

Vaig a fi car- te en un comprom.ís, Espanyol o Barça? Els 

dos, tot i que jo sóc seguidora del Barça, però mai he 

estat antiespanyolista, perquè és un equip català i 

m'agrada que guanyin els equips catalans. 

Què et diuen a tu els colors blanc i blau? Són els colors 
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del Club de Futbol, el qual he representat aquestes 

Festes Majors 1998 (i amb molt de gust). 

Hi ha molta gent que creu que l'Espanyol i Catalunya no 

poden conviure. Què opines tu sobre aquest fet? 

Qualsevol equip pot conviure amb Catalunya, din

tre d'un medi de respecte, però crec que política i 

esport no haurien de mesclar-se mai, l'Espanyol és 

un equip de Barcelona i per tant és un club català 

com qualsevol altre. 

Saps els noms d'alguns jugadors del primer equip? 

Difícil m'ho has posat -somriu- Hm, Arteaga, Toni, 

Nan Ribera, Esnaider, Cristòbal, Nand o, Benítez ... 

Ja per acabar et voldríem fer un test ràpid: 

Un número: El 7 

Un color: El verd 

Un arbre: El cirerer 

Un animal: L' osset 

Un objecte: El bolígraf 

Un sentiment: L'amis tat 

Un llibre: M'escriuràs d' Estrella Ramon 

Una cançó: Sitting up straigltt de Supergrass. 

Un jugador de futbol: Guillem Amor 

Una cosa que li sobra al món: El terrorisme 

Una que li fal ta: Ser m és racional 

Moltes gràcies, Anna, ara tots els nostres socis et conei 

xen una mica millor, esperem que tot et vagi molt bé, i 

encara que la teva gran passió no sigui l'Espanyol ens 

segueixis ajudant per fer el nostre Club cada dia més 

gran. 

FRANCESC SERRA 

r.vi °' .hh ~ _,(~ a{¿ .Pa. r(!M..F riLc -.:. ò lo.<Jl:.

d '~·. 

-



Poesia 

NO FAN POR 

Caminant per una sendera plena de foscor, 

qui va a veure un gol pot trobar la mort. 

Fu tbol és esport, és vida, és passió, 

fu tbol són colors, però de tolerància, 

qui va a veure un gol i troba la mort? 

Per què? Tot per una bufanda, 

per seguir i animar el seu equip, 

no pot ser, no pot ser deia un noi, 

això només és un joc, noranta minuts i prou! 

Això no és una guerra, crida entre llàgrimes, 

això ha de ser una estona de diversió, 

on poder gaudir amb els companys i amb els rivals, 

i quan s'acaba, dónes la mà, el felicites o et feliciten i ja està! 

Qui és el boig que va a l'estadi a matar? 

Quin afeccionat va al camp pensant que pot morir? 

No és una guerra, és una competició 

i aquí no guanya el més fort, el més violent, sinó el millot. 

Per què has de matar per una bandera? 

Qui pot matar per uns colors? 

Només un boig, només un boig ... 

Aquests són els que no volem al nostre equip, 

aquests són els que fan malbé l'esperit de l'esport, 

aquests són els únics que no fan por, 

aquests seran els primers en quedar-se en fora de joc! 

ULLDECONA, desembre de 1998 

per FRANCESC SERRA 

Dedicat a Aitor Zabaleta, una persona que per estimar i seguir el seu equip amb tolerància i respecte pels altres, va 
trobar la mort a les portes d'un estadi. Perquè no passi mai més, tots els que estimem aquest esport hem d'estar units 
per fer desaparèixer dels terrenys de joc aquesta colla de salvatges, sigui quin sigui el seu club. 

Monogràfic: Qui som, què hem fet? 

A la nostra revista Lo Perica 
d'Ulldecona no podia faltar una 

breu recorreguda pels actes més 

importan ts organitzats per la 

nostra Penya per demostrar la 

nostra realitat com a entitat dinà

mica i viva dins del nostre poble i 

també com a part de la fatr1ília 

del RCD Espanyol. 

Mostra d'aquest dinamisme 

vitalita t és la sortida d'aquesta revista anual, per posar a 

l'abast de tothom la informació dels esdeveniments rea

litzats per la nostra Penya i que puguin arribar a les vos

tres llars, els fets, les notícies i esdeveniments més 

importants de la Penya i de l'Espanyol, que no trobarem 

tan fàci lment en la premsa esportiva habitual, a més de 

les notícies i actes organitzats per la nostra Penya. 

El passat 7 de noven1bre de 1996, va tenir lloc la inaugu

ració del nostre local de la Penya Blanc-i-Blava a 

Ulldecona. Amb aquest motiu van assistir a l'acte diver

ses personalitats vinculades al RCD Espanyol, exjuga 

dors, exdirectius, directius, la Ju nta Directiva de la Penya 

i un llarg etc. 

Gent tan important i coneguda corn Jaume Martínez, 

Pepe Mauri (en pau descansi), Anna Mª Fusté, 

Guillermo Pamplona, cxjugadors com Josep Mª Gallart, 

Michel Pineda, Juan José Bcrtorncu, Albert Forcadell, 

Alberto Ferrando, Àngel Labcrnia, Quim García, que 

van fer possible que l'acte fos molt lluït, juntament amb 

cl president de la nostra penya Jeroni Castell , la seva 

junta, socis i simpatitzants. 

Ja al maig de 1997, es va celebrar també a la nostra 
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població, i organitza t per la penya un col·loqui sobre "El 

presen t i futur de l'Espanyol" . Una vegada més per part 

del Club hi va haver presència destacada amb Javier 

Saez, Anna Mª Fusté, Rafa Ramos, Alfonso Fraile, Jaume 

Martínez i el periodista de tots conegut M. C. Canovas. 

Després de la benvinguda i presentació per part del 

nostre president, i d'escoltar a la taula, tots els assistents 

vàrem poder preguntar tot el referent al club i la seva 

dinàmica interna, en definitiva tot a llò que no arriba 

fàcilment al soci d'a peu. En acabar el col·loqui cisassis

tents, seguidors de l'Espanyol va sortir satisfets i assa

bentats de tota la problemàtica que en aquells momen ts 

envoltava la venda de Sarrià i el canvi d 'estadi. 

Durant aquest any 1997 se'ns va brindar també l'opor

tunitat de conèixer personalment jugadors del club com 

Toni i Pochcttino, arran de la seva visi ta a la nostra 

Penya, per a tots els assistents va ser un gran esdeveni

ment el fet de veure tan prop uns jugadors tan carismà

tics com ells. 



Monogràfic: Qui som, què hem fet? . 

Duran t l'acte de la seva visita els socis van poder fer tota 

classe de preguntes, unes de tècniques i d'altres ff1 és 

anecdòtiques, a més del tip de fer-se fotos i signar autò

grafs amb tots aquells que ho van desitjar. To t l'acte es va 

desenvolupar d'una forma molt dis tesa i amistosa per 

part de to thom. Segons els mateixos comenta ris dels 

jugadors, ells tan1bé s'ho van passar molt bé entre nosal

tres. 

Un altre esdeveniment que cal recordar i destacar és e l 

partit de futbol que va enfrontar els veterans del RCD 

Espanyol, i un equip representatiu de l'Ulldecona en 

homenatge a l'exjugador d'Ulldecona Àngel Labernia. 

l:alineació presentada per part de l'Espanyol va ser: 

Bertomeu, Fernando Patón, Fraile, Labernia, Ma rquez, 

Palanca, Magic Díaz, Samper, Forcadell, Marafi ón. El 

menys important, com ja us podeu pensar va ser e l 

resulta t advers al combinat d'Ulldecona, per al contrari 

e l que va presidir l'acte en tot moment va ser la germa

nor i companyerisme, present al lla rg de to t cl partit, i 

posteriorment en el berenar-sopar ofert a tots els juga

dors i socis, on es van recordar vells temps i bones tem

porades de l'Espanyol. 

Però encara l'any 1997 ens va portar més esdeveniments 

i la Penya va vo ler celebrar els seu aniversari amb la 

presència de Jaume Martínez, Anna Mª Fusté i Josep Mª 

Gallart, aquesta va tornar a ser una altra bona ocasió per 

retrobar-nos tots plegats. 

¡z ·l'OO~~~lllAHC~·BIAA~.~~~~ 

Posteriorment, i en reunió de Junta es va arribar a l'acord 

de fer, mentre durés el Parc de Nadal, una recollida de 

joguines per als nens més necessitats, la qual cosa es va 

acordar per unanimi ta t de to ts els presents. Creiem que 

va ser una de les decisions millo r preses. 

Per poder realitzar la recoll ida vàrem disposar d 'un 

estand al Parc, on tothom que ho volia podia fer entrega 

de les joguines, que van ser moltes, i que més tard la 

Penya va entregar a la Creu Roja per a la seva dis tribu

ció. 

El dia de la inauguració del Pa rc vam comptar amb la 

presència d'un personatge molt important i entranyable 

per a tos nosaltres, la nostra mascota, el "períeu" de 

l'Espanyol, que va ser el deliri dels nens que hi havia al 

Parc. 

I com veieu, havia passat ja tot un any i teníem per enda

vant tot un repte, el llis tó cada cop estava més alt, tot i 

que el nostre presiden t ens encoratjava a seguir enda

vant per a l'any 1998. 

I ja hi som, un altra any i ben aviat ja ens trobem amb un 

acte celebrat a la Casa de la Cultura amb la presència 

aquest cop del periodista Tomàs Guasch, que amb les 

seves paraules ens va posa r al corrent dels esdeveni 

ments de l'Espanyol, per la qual cosa, tal i com podeu 

veure, a la nostra Penya mai li ma nca informació del 

nostre Club, aquest és un fet que ens omple d'orgull, ja 

que no tothom pot dir que té la informació de primera 

mà corn nosaltres. 

Finalitzada la conferència per par t del senyor Guasch 

s'obrí el torn de paraules, totes les nostres preguntes 

foren contestades en un clima molt distés i fins i tot amb 

humor. 

Monogràfic: Qui som, què hem fet? -

Però si volguéssim destacar un acte d'entre tots els orga

nitzats per la Penya, de ben segur que seria el que ara us 

explica rem: ni més ni menys que la presència a 

Ulldecona de l'exvicepresidcnt de l'Espanyol José 

Manuel Lara. l:acte es va celebrar al saló de plens del 

nostre aj un tamen t. 

Després de ser rebut pel nostre alcalde Sr. Lluc Raga i 

de signar en el llibre d'honor, es va celebrar l'acte en si, 

durant e l qual el Sr. Lara va dirigir unes paraules de salu

tació per, més tard, passar a un col·loqui amb el públic 

assisten t, d'una durada aproximada de dues hores, que 

van passar ràpidament, en opinió dels assistents, desta

cant la gran personalitat i claredat d'idees del Sr. Lara. 

I ja en plenes festes majors ens va visitar el segon equip 

de l'Espanyol, l'Espanyol B, per disputar un encontre 

amistós amb l'Ulldecona. Formaven part de l'Equip de 

l'Espanyol B tot un seguit de jugadors com Diego Ribera, 

Gabi to, Javarry, Morón, Lopo, com a entrenador Alfonso 

Martínez Salinas i com a segon entrenador Eloy Pérez 
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(exjugador i excapità del primer equip). 

El resultat va ser favorable a l'Espanyol, en un n1atx 

equilibrat, però amb estones de molt bon joc per part 

dels dos equips. En acabar l'acte es va celebrar un sopar 

de germanor duran t el qual vàrem poder conversar amb 

els jugadors, del seu equ ip i del seu futur. 

l:últirn acte organitzat per la penya ha estat l'homenat-

ge a l'entrenador que va dirigir en la Copa Intertoto al 

primer equip amb molts jugadors del B, fent una gran 

tasca, ens referim a Flores. 

La penya va voler retre-li homenatge, perquè pensem 

que la seva feina no es va veure recompensada. 

l:acte va consistir en un col·loqui on els assistents li 

varen plantejar preguntes referides al planter del segon 

equ ip, i sobretot preguntes referides a l'entrenador del 

primer equip Sr. Bielsa i els nous jugadors, així com 

sobre tàctiques i sobre cl seu futur. 

Corn podreu observar, a partir de la lectura d'aquestes 

línies, la Penya Blanc-i-Blava, no s'ha mantingut inacti

va, ben al contrari, aquests actes en són un clar reflex 

de l'esperit del nostre president, sempre actiu i disposat 

a treballar, així com de la seva junta, socis i simpatit

zants. 

Però aquest només és un començament que ens enco

ratja a aconseguir noves fites i nous actes perquè els 

socis i simpatitzants i seguidors del RCD Espanyol 

puguin gaudir i donar ~uport al que és el no~tre equ ip. 

ANTONIO GONZALEZ HOLG1\.DO 



Album Fotogràfic 

Col·loqui "Present i futur de l'Espanyol" . 
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Inauguració del Parc In fa ntil de Nadal '97, 
amb Ja p resència del "Pericu". 

Sacada d'honor de la pubilla a l'homenatge 
a Àngel Labernia . 
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Album Fotogràfic 

Conferència de Tomàs Guasch a la Casa de 
Cultura d'Ulldecona . 

Foto de grup després del col·loqui 
amb Paco Flo res. 
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El president de la penya fa entrega 
d 'una placa a J.M. Lara en agraïn1en t 

per la seva visita . 

-


